
REFERAT FRA STYREMØTE I STUDIEFORBUNDET NATUR OG MILJØ 
 

Når: Mandag 23. januar kl 10-12 

Hvor: Teams (Digitalt) 

Hvem: May Berthelsen (Leder), Hans Petter Dalby, Marte Gustad Iversen, Dagny Wangen-

Steen og Tine Bjonge (DL). 

 

SAK 23-01 INNKALLING OG SAKSLISTE 
Møtet var avtalt fremskyndet en dag for å kunne være beslutningsdyktig. Marte ytret ønske om 
strammere og mer gjennomarbeidet saksunderlag. 
Vedtak: Innkalling og saksliste er godkjent 

 

Sak 23-02 REFERATER OG PROTOKOLLER 

a) Referat fra styremøte 29. november 
Enkel gjennomgang, der Tine gjorde oppmerksom på følgende: 

• Sak 22-44 c: Studieforbundet næring og samfunn har frasagt seg de aktuelle timene 

• Sak 22-44 f: Det var inntil nylig aktuelt med en felles IT-løsning med Studieforbundet kultur 

og tradisjon.  

• Sak 22-44 i: Gårdeier på Stabekk har meldt at vi vil bli flyttet til mindre kontorer på sydsiden 

av bygget. Dette kan fremskynde en eventuell flytting til Vofo.  

Marte kommenterte at hun hadde vært til stede på hele møtet, ikke bare delvis. Hun bemerket også 
at Grønn Kursdag 2023 kun ble avlyst som sentralt arrangement, og at det var oppnevnt en gruppe 
som skulle se på muligheten for å videreføre konseptet som lokale arrangementer. Begge deler ble 
lagt til i referatet før godkjenning. 
Vedtak: Styrereferat fra 29. november er godkjent med nevnte endringer. 
  

Sak 23-03 NY STRATEGI 
Marte har laget utkast til strategiplan, basert på strategidebatten på forrige styremøte. Styret ga 
Marte ros både for planen og innsatsen. Det var enighet om at forslaget skulle sendes på høring til 
medlemmene, og at svarene burde inn før styret vedtok endelig forslag til årsmøtet. Og at det først 
ville kunne gjøres på styremøtet i mars. Det skal derfor vurderes om neste styremøte (28/2) skal 
gjøres digitalt, og neste styremøte der igjen (21/3) skal gjøres fysisk. Avgjørelse om dette tas på e-
post. Selve plan-forslaget må også redigeres noe før utsending, da det inneholder en del spørsmål. 
Tine redigerer og sender til godkjenning hos May og Marte, før utsending til medlemmene. 
 

SAK 23-04 ORIENTERINGSSAKER 

a) Tilsagnsbrev fra Kulturdepartementet 
Tilsagnsbrev for 2023 er mottatt. Vi får: 

• Kr 1 960 000 i grunntilskudd, mot budsjettert kr 2 000 000.  

• Kr 6 659 756 i opplæringstilskudd (OT), mot budsjettert kr 6 500 000. 

• Kr 16 102 i tilretteleggingstilskudd (TRT), mot budsjettert kr 20 000.  

Opplæringstilskudd kan kun brukes som opplæringstilskudd. Det samme gjelder 
tilretteleggingstilskudd. Grunntilskudd kan brukes både til administrasjon og opplæringstilskudd, 
men ikke som tilretteleggingstilskudd. 
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b) Kursstatistikk 2022 

2022-tall per 19. januar 2023, før aller siste utbetaling: 

• 3792 kurs  

• 73 894 kurstimer  

• 7 376 900 kr (OT) 

• 17 700 kr (TRT) 

18 av 26 organisasjoner har gjennomført og rapportert tilskuddsberettigede kurs. De tre store er 
fortsatt NJFF (21 997 timer), NKK (20 974 timer), og NRH (17 829 timer).  

c) Nye studieplaner  
Det er godkjent en ny studieplan siden forrige styremøte: 466 Sikkerhet og våpendugleik, 4-8 timer (NJFF) 

d) Digitale kurs 
Kulturdepartementet tillater helelektroniske kurs ut juni 2023. I tillegg har de sendt på høring et 
forslag om å gjøre unntaket permanent. Høringsfrist 1. mars. Studieforbundet sender inn høringssvar 
der endringen ønskes velkommen.  

e) Medlemskap i medlemsorganisasjonene 
Studieforbundet kan kun utbetale tilskudd til egne medlemmer og deres medlemsorganisasjoner. 

Alle nye søkerorganisasjoner får sjekket tilhørigheten nøye før godkjenning. Det vi mangler god nok 

rutine på er å fange opp når underliggende ledd går UT av hovedorganisasjonen, og med det ikke 

lenger er tilskuddsberettiget. Det innføres årlig kontakt med medlemsorganisasjonen der de bes 

rapportere endringer i meldingsmassen, spesielt utmeldinger.  

f) Fylker/Regioner 

Vi har valgte styrer og kontaktpersoner i følgende regionlag: 

• N&M Vestland (Terje Wangsholm) 

• N&M Innlandet (Ada Bredalen) 

• N&M Rogaland (Olav Balle) 

• N&M Oslo/Akershus (Johs H. Røinås) 

• N&M Møre og Romsdal (Magnar Huseby) 

• N&M Østfold (Helge Jodalen) 

• N&M Troms (Per Arne Slettmo) 

Vofo har fylkesutvalg i alle fylker, med plass for representant(er) fra alle studieforbundene i fylket. 
Følgende representerer Vofo i fylkesutvalgene: 

• Svein Arve Pedersen (Vofo Innlandet) 

• Magnar Huseby og Japke Stopke Stobbe (Vofo Møre og Romsdal) 

• Olav Balle og Asbjørn Nordbø (Vofo Rogaland) 

• May Berthelsen (Vofo Vestfold og Telemark) 

• Terje Wangsholm og Edgard Waag (Vofo Vestland) 

• Johs. H Røinås og Kjersti Nygaard (Vofo Viken) 

 

Sak 23-05 VEDTAKSSAKER 

a) Regnskap 
Resultatrapport Avdelinger, før siste tilskudds-utbetaling 2022 
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Tilskudd til kurs Inntekt Kostnad Resultat 

10110 Opplæringstilskudd -kr           6 788 060   kr            7 376 900   kr               588 840  

10120 Tilretteleggingstilskudd -kr                 19 622   kr                  17 700  -kr                   1 922  
 -kr           6 807 682   kr            7 394 600   kr               586 918  
    

Prosjekter  Inntekt   Kostnad   Resultat  

50211 Grønn Kursdag -kr               150 000   kr               150 958   kr                       958  
 -kr               150 000   kr               150 958   kr                       958  
    

Drift  Inntekt   Kostnad   Resultat  

80210 Grunntilskudd -kr           1 960 000   -kr           1 960 000  

80410 Medlemskontingenter -kr               434 135   kr                  73 940  -kr               360 195  

80190 Personalkostnader   kr            1 563 898   kr            1 563 898  

80331 Styrehonorar   kr                  54 996   kr                  54 996  

80110 Administrasjon   kr               227 284   kr               227 284  

10210 Kursadministrasjon   kr                  50 029   kr                  50 029  

80330 Styremøter   kr                  10 341   kr                  10 341  

50150 Hjemmeside og sosiale medier   kr                    1 437   kr                    1 437  

80350 Nasjonale møter   kr                    4 938   kr                    4 938  

80310 Årsmøte   kr                    1 230   kr                    1 230  

80340 Fylkesavdelingene   kr                  12 500   kr                  12 500  

80251 Finansinntekter/utgifter -kr                 33 994   -kr                 33 994  
 -kr           2 428 129   kr            2 000 593  -kr               427 536  
    

Sum -kr           9 385 811   kr            9 546 151   kr               160 340  

Ved inngangen til 2022 hadde studieforbundet en egenkapital på kr 3 708 391, fordelt på Egenkapital 
Fri kr 2 399 097, egenkapital OT (Opplæringstilskudd) kr 1 268670, og egenkapital TRT 
(Tilretteleggingstilskudd) kr 40 624.  
Vedtak: Endelig resultat disponeres som følger. Resultat opplæringstilskudd føres mot Egenkapital 
OT. Resultat Tilretteleggingstilskudd føres mot Egenkapital TRT. Resultat øvrig drift og prosjekter 
føres mot Egenkapital Fri. 
   

b) Bedriftshelsetjeneste 
Fra 1. januar er reglen for bruk av bedriftshelsetjeneste (BHT) skjerpet, og studieforbundet fikk i 
midten av desember et brev fra Arbeidstilsynet der de presiserer at vi er pålagt å ha BHT. Kravet er 
knyttet til næringskoden i Brønnøysundregisteret. Studieforbundet må enten søke om endret 
næringskode, eller tegne avtale om bedriftshelsetjeneste.  
Vedtak: Det skal snarest inngås avtale om bedriftshelsetjeneste for Studieforbundet natur og miljø. 

c) Deling av kontaktinfo 
Vi er kontaktet av leder i N&M Møre og Romsdal, som ønsker e-postlister til regionleddets 

medlemmer i fylket. Dette er forståelig, men ikke noe vi per i dag har tilgang til, eller hadde hatt lov 

til å levere ut. Det ble bedt om at studieforbundet tok dette opp som sak på årsmøtet.  

Vedtak: Regionledd og medlemsorganisasjoner som ønsker en bestemt sak behandlet på årsmøtet, 

må selv fremme denne inn innen vanlig frist (2 mnd før årsmøte).  
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Sak 23-06 EVENTUELT 

a) Voksenopplæringsloven  
Dagens lov og forskrift er utformet slik at kommersielle aktører kan få full tilskuddsrett gjennom 
medlemskap i en interesseorganisasjon med medlemskap i et studieforbund. Det er neppe 
politikernes intensjon med tilskuddsordningen, og kan potensielt uthule denne. Tine tar 
problemstillingen opp med Vofo. 
 
 
 
 
 

 
 
 


